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سال گذشته، ۹۰ روز در 
ــوای نــاســالــم نفس  ــ ه
کشیدند، ۹ روز ناسالم 
بـــرای هــمــه گــروه هــا را 
تجربه کرده اند و ۳ روز 
هــــــم هــــــــوا در ایــــن 
کــان شــهــر 4 میلیون 
نفری بسیار ناسالم بــود و فقط ۲۶ روز 
ک را داشتند. اما  تجربه تنفس در هوای پا
آن طور که در سیاهه آلودگی هوای شهر 
مشهد آمده است، نزدیک به ۳۶ درصد از 
کن و  لایندگی ها توسط منابع سا ایــن آ
ثابت مثل صنایع و نیروگاه ها و... وارد 
هوای شهر مشهد می شود که براساس 
قانون و به دلیل آلوده کردن هوای شهر، 
باید عــوارض آلایندگی یا همان عوارض 
سبز بپردازند. عوارضی که سهم مشهد در 
سال گذشته و با وجــود استقرار حدود 
۲هزار صنعت در حوالی این شهر، از آن 
فقط حدود ۳میلیارد تومان بوده که تنها 
از ۱۰۰ واحد صنعتی آلاینده دریافت شده 
است. این درحالی است که کان شهری 
مثل اصفهان ۲۱۰ میلیارد تومان در سه 
سال گذشته از این محل دریافتی داشته 

است.
ماجرای پرداخت عوارض توسط صنایع 
به دلیل آلــوده کــردن هوا از سال ۱۳۸۷ 
آغــاز شــد و شهریورماه یــک ســال بعد، 
نمایندگان مجلس تصویب کردند تا یک 
درصــد از عــوارض وصولی از واحدهای 
ــت  ــس ــط زی ــی ــح ــیــــدی آلایـــــنـــــده م ــ ــول ــ ت
ــرای رفــع آلودگی  توسط شــهــرداری هــا ب
ــود. ســال  ــ ــفــاده ش مــحــیــط زیــســت اســت
۱4۰۰ هم قانون مالیات بر ارزش افزوده 
اصاح شد و بر اساس اصاحیه ای که 
ــاده ۲۷ این  نمایندگان مجلس بــر مـ
قــانــون انــجــام دادنـــد، قــرار شــد تــا همه 
واحدهای تولیدی، صنعتی، معدنی و 
خدماتی آلاینده که به تشخیص سازمان 
حفاظت محیط زیست، حدود مجاز و 
استانداردهای زیست محیطی را رعایت 
نمی کنند، بر اســاس معیارهایی نظیر 
ــوع و مــکــان آلایندگی  شـــدت، مـــدت، ن
ــا نــرخ هــای نــیــم درصــد، یــک درصــد و  ب
یک  ونیم درصد از فروش کالایشان را در 
قالب عوارض سبز یا آلایندگی به سازمان 
محیط زیست پــرداخــت کنند، و طبق 
همین قــانــون، بخش عــمــده ای از این 
عوارض باید به شهرداری ها اختصاص 
پیدا کند تا برای مسائل محیط زیستی 
شهرها مثل بــازچــرخــانــی آب، توسعه 

ج  فضای سبز، خرید اتــوبــوس و... خر
شود.

2 سال، فقط 3میلیارد تومان!  

آمارهای رسمی و غیررسمی می گوید که 
بیش از ۲ هزار واحد صنعتی و خدماتی 
در اطــراف شهر مشهد وجــود دارنــد که 
ــا مــشــمــول ایــن  بــخــش زیــــادی از آن هــ
قانون می شوند و باید عوارض آلایندگی 
پرداخت کنند. سؤال اینجاست که سهم 
شهرداری مشهد در سال گذشته از این 

عوارض چقدر بوده است؟
رئیس اداره محیط زیست، سامت و 
ایمنی شــهــرداری مشهد در پــاســخ به 
ایــن ســؤال مــا، از واریـــز تنها ۳میلیارد 
تومان به عنوان این عوارض در دو سال 
گذشته به حساب شهرداری مشهد خبر 
داد و گفت: در دو سال گذشته، سهم 
شهر مشهد از عوارض آلایندگی حدود 
۳میلیارد و۲۰۰ میلیون تومان بوده است 
که همین رقم هم با پیگیری های زیاد به 
ما اختصاص داده شده که از این عدد، 
حدود ۲میلیارد و۲۰۰ میلیون تومان برای 
سال ۱4۰۱ بوده است و ۸۸۰ میلیون هم 
ــرای فقط ۱۰۰ واحــد  در ســال ۱4۰۲ و بـ
آلاینده به حساب شهرداری مشهد واریز 

شده است.
محمد پذیرا ادامه داد: 
کــه مــا در  هزینه هایی 
شهرداری بــرای موارد 
مـــحـــیـــط زیـــســـتـــی در 
مشهد صرف می کنیم، 
بــســیــار بیشتر از ایــن 
اعداد است. الان مشکل ما این است که 
چرا کمتر از دیگر شهرها عوارض آلایندگی 
دریافت و به شهرداری تخصیص داده 
ــزان از  شـــده اســـت؟ پـــرداخـــت ایـــن مــی
ــه ای اســـت کــه گــویــا ما  ــون ــوارض بــه گ عــ

پــیــشــروتــریــن شــهــر جــهــان در مسائل 
زیست محیطی هستیم و صنایع هیچ 
ــد! مــتــأســفــانــه  ــ ــدارنـ ــ آلایــــنــــدگــــی ای نـ
پیگیری هایی که برای دریافتی سهم کم 
شــهــرداری مشهد از عــوارض آلایندگی 
انجام شد، به هیچ نتیجه ای نرسید و 
جوابی نگرفتیم که چرا شهرداری مشهد 
لایــنــدگــی ممکن را  ــوارض آ ــ کمترین ع

دریافت می کند.

از 77 میلیارد تا 4 هزار میلیارد تومان  

از روز اول تصویب ماده ۲۷ قانون مالیات 
بر ارزش افزوده تا همین امروز، پرداخت 
لایندگی یکی از درگیری های  عــوارض آ
همیشگی میان شهرداری ها و سازمان 
محیط زیست و صنایع بوده است و این 
عوارض با تأخیر به شهرداری ها پرداخت 
شده است. با این همه، اما پرداختی ها 
به برخی شهرها و کان شهرها در یکی 
دو سال اخیر چندین برابر شهر مشهد 
بــوده اســت و ۳میلیارد تومان واریــزی 
عوارض آلایندگی برای شهرداری مشهد 
در مقابل آن اعـــداد بیشتر شبیه یک 
شوخی است. شهرداری اصفهان در سه 
سال گذشته بیش از ۲۱۰میلیارد تومان 
عوارض آلایندگی دریافت کرده است و در 
کل استان اصفهان ۳۶۰میلیارد تومان 
ــت. شــهــرداری  عـــوارض تــوزیــع شــده اس
اهــواز، براساس گفته های شهردارش، 
سال گذشته فقط ۱۰۵۰میلیارد تومان 
عـــوارض سبز گرفته اســت و در استان 
هرمزگان و شهر بندرعباس هــم فقط 
کارخانه ۷۷میلیارد تومان  سهم یک 
عوارض آلایندگی بوده است و در کمال 
ــاوری، در اســـتـــان بــوشــهــر حـــدود  ــ ــاب ــ ن
لایندگی  4هزارمیلیارد تومان عــوارض آ
وصول شده است و در استان مرکزی هم 
سال گذشته ۳۰۰میلیارد تومان عوارض 

ک  سبز زنده شد که سهم شهرداری ارا
بیش از ۱۰۰میلیاردتومان بوده است!

3میلیــاردی کــه جواب گــوی هیچ   

هزینه ای نیست!

بر اساس قانون، این عوارض آلایندگی 
باید برای توسعه فضای سبز، پروژه های 
زیــســت مــحــیــطــی، پـــروژه هـــای مــربــوط 
بــه بازچرخانی آب و تصفیه خانه و... 
استفاده شــود. حــالا بد نیست ببینیم 
که ۳میلیارد و۲۰۰ میلیون تومان واریزی 
عوارض آلایندگی اصا به درد کدام پروژه 
شهری می خورد و آیــا دردی از کمبود 
نقدینگی برای اجرای برخی از پروژه ها 

دوا می کند یا نه؟
قیمت یک دستگاه اتوبوس ایرانی برای 
شــهــرداری هــا بیش از ۷ تــا ۱۲میلیارد 
تومان هزینه دارد که این عدد پرداختی 
حتی نیمی از هزینه خرید یک اتوبوس 

شهری را هم تأمین نمی کند.
شهرداری مشهد امسال بــرای ساخت 
هرکدام از بوستان های بزرگ جهان شهر 
و کرامت ۱۰۰میلیارد تومان اعتبار کنار 
گذاشته است. ۳میلیارد تومان عوارض 
آلایندگی که می تواند در این بخش هزینه 
شود، فقط ۳درصد از هزینه های ساخت 

یکی از این بوستان ها را تأمین می کند.
ــروژه بـــزرگ انتقال  ــ ــر ایـــن هـــا، پ عـــاوه ب
پساب از پرکندآباد به مخزن نمایشگاه 
۱۵۰۰میلیارد تومان برای مدیریت شهری 
هزینه داشته است که واریــزی عوارض 
آلایندگی به حساب شهرداری مشهد در 
این عدد کاما ناپیداست! این ۳میلیارد 
تومان حتی کفاف هزینه های پروژه مهم 
و کشوری بازچرخانی آب را هم نمی دهد؛ 
پروژه ای که در مشهد ۶۷ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و فقط امسال بیش از ۷۰۰ 
میلیارد تومان در آلبوم بودجه برای آن 

اعتبار پیش بینی شده است.
بــه ایــن فهرست مــی شــود تصفیه خانه 
ــرد کــه بــیــش از  آزادی را هــم اضــافــه کـ
ــرای  ۲۲۰مــیــلــیــارد تــومــان ســاخــت آن ب
شهرداری هزینه دارد و عوارض آلایندگی 
دریافت شده از ۱۰۰ واحد تولیدی شهر، 
فقط جوابگوی یک درصد از هزینه های 
گر دریافت و توزیع  آن است؛ درحالی که ا
عادلانه تری وجود داشت، شاید می شد 
این تصفیه خانه لوکال مهم شهری را با 
همین اعتبار ساخت و این ۲۲۰میلیارد 
تومان را صرف پروژه های دیگر شهری 

کرد.

مشترک موردنظر پاسخ نمی دهد  

ــدن مــشــاغــل خــدمــاتــی  ــ ــه ش ــافـ ــا اضـ بـ
ــه فـــهـــرســـت واحـــــدهـــــای مــشــمــول  ــ ب
ــوارض آلایــنــدگــی، قـــرار شد  پــرداخــت عـ
ــای کـــشـــور هــمــکــاری  ــرداری هــ ــهــ ــا شــ تـ
مشترکی را بــا ســازمــان محیط زیست 
برای شناسایی این واحدها آغاز کنند. 
موضوعی که احمد طــاهــری، مدیرکل 
گیر محیط زیست سازمان  دفتر پایش فرا
محیط زیست کشور، در آبــان ماه سال 
کــرد و گفت: مــا در  گذشته آن را تأیید 
سازمان محیط زیست دنبال همکاری 
و هم افزایی با شهرداری برای شناسایی 
واحد های آلاینده در محدوده شهر ها 

هستیم.
تــقــریــبــا یـــک مــــاه پـــس از ایــــن اعـــام 
آمادگی و در جریان برگزاری کمیسیون 
ــرداران  ــهـ خـــدمـــات شــهــری مــجــمــع شـ
کشور، تفاهم نامه این  کان شهرهای 
ــرای تأیید  ــ اقــــدام مــشــتــرک آمــــاده و ب
 نهایی به سازمان محیط زیست ارسال

 شد.
رئــیــس اداره مــحــیــط زیــســت، سامت 
و ایمنی شــهــرداری مشهد بــا اشـــاره به 
آخرین وضعیت این تفاهم نامه توضیح 
داد: بیش از یک سال است که ما و سایر 
کان شهرها پیگیر این موضوع هستیم و 
حتی تفاهم نامه ای هم که برای موضوع 
لاینده، آمــاده و  شناسایی واحدهای آ
در کمیسیون خدمات شهری مجمع 
ح و تأیید  شــهــرداران کان شهرها مطر
ــد، بــه ســازمــان محیط زیست کشور  ش

ارسال شده است.
وی با بیان اینکه نزدیک به یک سال است 
که منتظر پاسخ سازمان محیط زیست 
هستیم، افزود: آذر ماه پارسال بود که این 
تفاهم نامه را به سازمان محیط زیست 
کشور ارسال کردیم و با وجود چندین بار 
مکاتبه، اما هنوز جوابی برای این مسئله 

دریافت نکرده ایم.

در مقابل سهم چند صدمیلیارد تومانی برخی شهرها از عوارض آلایندگی، سهم شهرداری مشهد در 2 سال فقط 3میلیارد تومان بوده است

تقریبا هیچ!
 

با شورا

 
با 

شهرداران

توسعه متوازن شهری با شهرفروشی محقق نمی شود

منابع مالی موردنیاز شهر را نمی توان فقط بر پایه درآمدهای شهرسازی 
تعریف کرد، چرا که روشی ناصواب بوده و با شهرفروشی، توسعه متوازن 
و همه جانبه شهر محقق نمی شود. در جلسه کارگروه تجهیز منابع 
شهرداری، اعضا به بررسی و ارائه راهکارهای کارشناسی برای استفاده 
از فرصت های موجود در لایحه بودجه ۱4۰4 کشور پرداختند. آنچه 
مسلم بوده این است که باید در مسیر افزایش سهم شهرداری مشهد 
از بودجه ملی، به عنوان دومین کان شهر کشور و شهری که سالانه 
میزبان میلیون ها زائر و دلباخته اهل بیت)ع( است، گام برداریم. در حال 
حاضر، بهای خدمات شهری که در شهر ارائه می شود، توسط شهروندان 
مشهدی تأمین می شود. چنین رویه ای که هرروز شاهد افزایش هزینه 
تمام شده ارائه خدمات هستیم، نیازمند اصاح بوده و دولت با ردیف اعتبارات ملی باید به 
کمک شهرداری مشهد بیاید تا از این طریق بتوانیم در کنار حفظ کیفیت خدمات رسانی، 
توسعه شهر را هم مجدانه دنبال کنیم. یکی دیگر از چالش های پیش روی شهرداری ها، 
کسب درآمدهای پایدار است؛ منابع مالی موردنیاز شهر را نمی توان صرفا بر پایه درآمدهای 
شهرسازی تعریف کــرد، چرا که روشــی ناصواب بــوده و با شهرفروشی، توسعه متوازن و 
همه جانبه شهر محقق نمی شود. بر همین اساس، از دیگر محورهای این جلسه، بررسی 

و ارائه راهکارهای افزایش سهم درآمدهای پایدار برای شهرداری مشهد بود.

ایجاد معاونت »هوش مصنوعی« سازمان فاوای شهرداری

معاونت »هوش مصنوعی« ذیل سازمان فاوای شهرداری مشهد ایجاد 
شده و با تحقق این مهم، همچون حــوزه هوشمندسازی، در زمینه 
هوش مصنوعی هم پیشرو خواهیم بود. یکی از رویکردهای شاخص 
شورای ششم، هوشمندسازی بوده است و بر همین اساس، طی سه 
ســال اخیر، هــزار میلیارد تومان در پــروژه هــای هوشمندسازی برای 
ح  معاونت های مختلف هزینه شده است. در حال حاضر، شبکه طر
ملی اینترنت فیبر نوری منازل و کسب وکارها در مناطق ۹ و ۱۱ شهرداری 
کامل شده است و سعی داریم که ظرف یک سال آینده، مابقی مناطق 
شهر مشهد نیز بتوانند سریع تر به شبکه فیبر نوری متصل شوند. با تکیه 
بر هوشمندسازی شاهد کوتاه شدن فرایندها به ویژه در معاونت های 
شهرسازی و خدمات شهری بوده ایم. مشهد در حوزه هوشمندسازی حرف های بسیاری 
برای گفتن دارد و با تعریف این معاونت، در حوزه هوش مصنوعی نیز همراه با مباحث روز 
دنیا، حرکت خواهیم کرد تا در سطح ملی و بین المللی بتوانیم افتخارات خوبی کسب کنیم.
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شست وشو و محلول پاشی 9303 مخزن زباله در منطقه3

به صورت مرتب جایگاه و مخازن زباله سطح منطقه با استفاده از محلول 
جرمی ساید با هدف حفظ بهداشت، سامتی شهروندان و جلوگیری از 
بوی نامطبوع شست وشو و ضدعفونی می شود. در مهرماه سال ۱4۰۳ 
تعداد ۹هزار و ۳۰۳ دستگاه از مخازن زباله در سطح منطقه شست وشو 
و محلول پاشی شد. یکی از مهم ترین دلایل انتشار بوی بد مخازن زباله 
این است که برخی از شهروندان در ساعت های ابتدای صبح به تخلیه 
زباله های خود اقدام می کنند و نور آفتاب و گرمی هوا باعث می شود بوی 

بد مخازن بسیار آزاردهنده شود.

اجرای مبلمان شهری در محله عباس آباد

اجرای مبلمان شهری برای نوسازی چهره شهر و زیباسازی محیطی 
در محله عباس آباد با اختصاص رقمی معادل ۱4میلیاردو۵۰۰ میلیون 
ریال صورت گرفت. همچنین آذین بندی و زیباسازی منظر شهری در 
این محله با اعتبار ۱4میلیاردو۵۰۰ میلیون ریال محقق شد. آسفالت 
و لکه گیری معابر محله عباس آباد بنا به درخــواســت اهالی محله و 
برنامه ریزی مدیریت شهری اجرا شد. موضوع تجهیز ایستگاه اتوبوس 
در ورودی محله عباس آباد و پارک ترنج نیز در دستورکار قرار گرفت که 
به این منظور مبالغی اختصاص یافت. همچنین برای تجهیز حسینیه 
سیدالشهدا)ع( و مسجد امام حسن مجتبی)ع( و مسجد امیرالمؤمنین)ع( 

درمجموع مبلغ 4۳میلیاردو۵۰۰ میلیون ریال اعتبار اختصاص یافت.

اجرای عملیات خط کشی محوری و منقطع در معابر منطقه ۸

با تاش عوامل اجرایی و برای نظم بخشی به عبور و مرور وسایل نقلیه، 
ایمن سازی و امنیت ترافیکی و پیشگیری از بروز حوادث و سوانح رانندگی، 
عملیات خط کشی محوری و منقطع در سطح معابر منطقه ۸ اجرایی 
شد. در همین راستا در بیش از ۱4۰۰۰متر طول از معابر اصلی و فرعی های 
این منطقه در بولوار نامجو، نامجو ۲ و نامجوی ۲/۲ عملیات خط کشی 
محوری و منقطع انجام شد. خط کشی محوری و منقطع یکی از اقدامات 
اصلی مدیریت شهری در کنترل و هدایت ترافیک بوده است که با هدف 
افزایش ضریب ایمنی، منظم کردن حرکت وسایل نقلیه و کنترل سرعت 

طبق اصول استاندارد انجام می شود.

اجرای عملیات احداث کانال و معبر سواره رو پیامبراعظم)ص(77

ــال و معبر ســـــواره رو پیامبر اعــظــم )ص( ۷۷ از  ــان ک ــداث  ــ عملیات اح
ــرخــوردار اســت. بــرای رفــع آب افتادگی  ۳۵درصـــد پیشرفت فیزیکی ب
ــردد و آســایــش شــهــرونــدان، عملیات  انتهای ایــن معبر، تسهیل در ت
ــواره رو به همت اداره فنی و عمران  اجــرایــی احــداث کانال و معبر سـ
این منطقه در حال انجام است. این پــروژه با اعتبار ۵۰ میلیارد ریال 
ک بـــرداری، ۸۰۰ متر  ــزار مترمکعب خـــا بــا اقــدامــات عمرانی نظیر 4هـ
ــزار مترمربع زیــرســازی و آسفالت در حال ــذاری و ۱۰ ه ــدول گ  طــول ج

 اجراست.

سرعت مطلوب عملیات ساخت مجموعه ورزشی شهدای شهرداری

عملیات اجرایی فاز نخست کان پروژه مجموعه مدرن ورزشی شهدای 
شهرداری با سرعتی مطلوب و شتابی مناسب در حال احداث است. 
این کان پروژه بزرگ ترین کمپ ورزشی شرق کشور محسوب می شود و 
در سه فاز طراحی و اجرا می شود و امید می رود با اتمام فاز نخست، هفت 
گران، سرویس های  زمین روباز ورزشی استاندارد همراه با سکوهای تماشا
بهداشتی، پارکینگ روباز و... آماده ارائه خدمات به شهروندان مشهد 

باشد و عاقه مندان به ورزش از این مجموعه بهره مند شوند.

اجرای 3مورد آرای کمیسیون ماده 100 در منطقه ثامن

با عنایت به وقــوع تخلف ساختمانی احــداث طبقه غیرمجاز در 
خیابان کاشانی ۸، پس از کسب دستور قضایی وفق مقررات ماده 
۱۰۰، نسبت به برش اسکلت غیرمجاز و رفع تخلف طبقه مازاد اقدام 
شد. همچنین یک نمونه دیگر تخلف اضافه بنا در پشت بام، به 
نشانی خیابان هاتف ۵ و نیز احــداث طبقه غیرمجاز در خیابان 
شهید کاشانی ۸، قائمی ۹ که به صورت غیراستاندارد و خطرآفرین 
ساخته شده بود، با دستور قضایی، عملیات برش اسکلت و تخریب 

طبقه غیرمجاز و رفع تخلف انجام شد.
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رو
ــی  ــم ــدی جــمــعــیــتــی ق
مشهد است که بیش از 
یک دهه است به بافت 
شهری مشهد افــزوده 
ــی و  ــ ــال ــ شــــــده، امـــــا اه
ــن منطقه  کــنــان ای ســا
کنون از کمبودهایی  تا
رنج می برند که شاید نبود این امکانات 
بــرای بسیاری از نقاط شهر قابل تصور 
نباشد. همین مسائل و بسیاری دیگر از 
ــا نــشــســت  ــ ــد تـ ــ مـــشـــکـــات ســـبـــب شـ
یکشنبه های خدمت رئیس کمیسیون 
ویــژه سامان دهی حاشیه شهر شورای 
اسامی شهر مشهد، شامگاه یکشنبه در 
مسجد جامع صاحب الزمان)عج( محله 

سیس آباد برگزار شود.

ریل گــذاری بودجه به ســمت مناطق   

حاشیه شهر

در این نشست پس از بررسی مشکات 
و مسائل منطقه، خبر خوبی که سبب 
شد تا مــردم محله سیس آباد و رسالت 
خوش حال شوند این بود که از پنجشنبه 
ــوبــوس جدید  ــرار اســت ۱۰دســتــگــاه ات قـ
در مشهد رونــمــایــی شــود و تــمــام این 
اتوبوس ها در مسیر رسالت سرویس دهی 
خواهند کرد. شاید بتوان گفت با وجود 
رویکرد شورای ششم و مدیریت شهری 
در دوره اخیر، این اتفاقات بــرای مردم 
حاشیه شهر مشهد دیگر اتفاق جدیدی 
گــونــه ای کــه از اردیبهشت  نیست، بــه 
امسال هرچه اتوبوس جدید وارد شهر 
شــده، در مسیرهای منتهی به حاشیه 

شهر به کار گرفته شده است.
رئــیــس کمیسیون ویـــژه ســامــان دهــی 
حاشیه شهر شورای اسامی شهر مشهد 

با بیان اینکه در این دوره شــورای شهر 
ــوده تــا ریــل بــودجــه به  تــوجــه بــه ایــن بـ
کــم بــرخــوردار تغییر پیدا کند،  مناطق 
گفت: از زمــان شــروع به کارمان در این 
دوره شورای اسامی شهر، تمام تاشمان 
این بوده تا برای مناطق کم برخوردار شهر 

بودجه ای ویژه تر دیده شود.

ســاخت 80 زمین چمن تا پایان دوره   

اخیر مدیریت شهری

ســــــیــــــدحــــــســــــیــــــن 
ــزود:  ــ ــدم افـ ــق ــوی م ــل ع
خوشبختانه این نگاه 
سبب شــده تا بودجه 
مــنــطــقــه۳ شـــهـــرداری 
مشهد در سال جاری، 
۹۵درصــد افزایش داشته باشد. وی با 
بیان اینکه در اقدامات مدیریت شهری 
ــوردار و  ــرخـ ــم بـ تــفــاوتــی بــیــن مــنــاطــق کـ

برخوردار نیست و نمونه این موضوع را 
می توان در پیاده روسازی مشاهده کرد 
ــرای ایــن  ــ ــه مــصــالــح اســتــفــاده شـــده ب ک
کــجــای شهر تفاوتی  فعالیت در هیچ 
ندارد، ادامه داد: برخی اوقات بعضی از 
ــرخــوردار شهر، مــا را به  اهــالــی مناطق ب
بی عدالتی متهم می کنند، اما اعتقاد ما 
این است که کار برای مردم حاشیه شهر 
ــرا کــه مـــردم این  ــت چ کـــاری درســـت اس

مناطق پای کار انقاب و نظام هستند.
کید بر اینکه در حوزه ورزش در  وی با تأ
منطقه ۳ انقاب ورزشی ایجاد کرده ایم، 
تصریح کرد: تا آخر این دوره هشتاد چمن 
ــردم مشهد داده  مصنوعی تحویل مـ

خواهد شد.

نجات منطقه 3 از سیل  

در ادامــه ایــن نشست مردمی، شهردار 
منطقه ۳ شهرداری مشهد با اشــاره به 

سیل هایی که  امسال در مشهد رخ داد، 
گفت: با توجه به این سیل ها و با توجه به 
اینکه در این منطقه کال دروی نیز وجود 
دارد، اما با بدنه سازی که روی این کال 
انجام شد، شاهد بودیم که سیل در این 

منطقه از شهر رخ نداد.
سیدعلی حسینی ملک آباد با اشاره به 
کــه ثمره  مشکات منطقه ســیــس آبــاد 
چندین سال رفع نشدن این مشکات 
ــه داد: در نــزدیــکــی محله  ــ اســـت، ادام
ســیــس آبــاد، زمــیــن پنج هــکــتــاری بــرای 
ساخت یک مجتمع آموزشی و کتابخانه 
تحویل داده شده که اهالی این محل 
ــس از ســاخــت آن مــی تــوانــنــد از ایــن  پ
کنند. همچنین در  ظرفیت اســتــفــاده 
نزدیکی این محله، قرار است مجموعه 
آبی ساخته شود که بازهم ثمره آن برای 

همین محله خواهد بود.
به گفته علی شهسوار، معاون اجرایی 

سازمان اتوبوس رانی مشهد، با توجه به 
اینکه تمام اتوبوس های جدید امسال به 
مناطق حاشیه شهر ارسال شده است، 
این میزان از توجه به حاشیه مشهد در 
عمر شصت ساله سازمان اتوبوس رانی 

بی سابقه بوده است.
وی افــــــزود: هــمــچــنــیــن یـــک دســتــگــاه 
اتوبوس دوکابین ۱۸متری نیز به صورت 
آزمایشی در این مسیر به کارگیری شده 
است و در صورتی که این اتوبوس مراحل 
آزمایشی را با موفقیت سپری کند، در 
آیــنــده وضعیت ســرویــس دهــی خطوط 

رسالت بسیار عالی خواهد شد.
ــاون تــوســعــه  ــعـ ــاقــــری، مـ ــ حــمــیــدرضــا ب
اقــتــصــادی و توانمندسازی اجتماعی 
ســازمــان بــازآفــریــنــی شــهــرداری مشهد، 
ــا بــیــان ایــنــکــه ایـــن ســـازمـــان عــــاوه بر  ب
فعالیت های معمول خود در این محله 
ــا بـــرای یــکــی از مـــدارس  حــاضــر اســـت ت
منطقه روکـــش آســفــالــت را هــم انــجــام 
دهد، گفت: آمادگی داریم در صورتی که 
شهرداری زمینی را با کاربری ورزشی در 
این منطقه در اختیار بگذارد، از ظرفیت 
یکی از خیران برای ساخت زمین ورزشی 

روباز بهره ببریم.
عــائــی، نماینده شرکت آب و فاضاب 
مشهد، هم دربـــاره مسائل و مشکات 
اعام شده در این نشست و نبود شبکه 
جمع آوری فاضاب و کیفیت نامناسب 
آب شــرب محله گفت: طــراحــی شبکه 
فاضاب این محله به مــوازات عملیات 
ساخت تصفیه خانه طبرسی در حال 
انجام اســت و در ســال هــای آینده این 
ــه شبکه فــاضــاب شهری  محله نــیــز ب
متصل خواهد شد. برای مشکل کیفیت 
نامناسب آب شرب محله نیز گروه های 
ع وقــت به این  آزمایشگاهی ما در اســر
محله اعــزام خواهند شد و بررسی های 

لازم را انجام می دهند.

رئیس کمیسیون ویژه سامان دهی حاشیه شهر با اشاره به رونمایی 10 اتوبوس در پنجشنبه هفته جاری
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